

自己動手，家居廢物源頭分類由你我做起

設立一個家居廢物源頭分類系統其實很簡單。
以下介紹一個簡單的方法，你只需要一個小小的空間就可以實行了！

- 1 準備3至4個架子、籃子、桶或任何容器。
- 2 清楚標明四個種類：廢紙類、金屬類、塑膠類及其他可再生物料。
- 3 在家裡的廚房或客廳找一個空間。
- 4 把架子、籃子、桶或容器放置好。
- 5 大功告成！
- 6 當這些架子、籃子、桶或容器裝滿的時候，只要把它們拿到附近的分類收集箱就可以了。

提示：如果想更節省地方的話，可以嘗試用一些布袋代替家居回收箱，然後掛在門柄上。



Domestic Waste Separation at Source D.I.Y. (Do It Yourself)

The system of domestic waste separation at source can be set up easily. Below is a way to set up a simple waste separation system at home. All you need is just a little area.

- 1 Prepare 3 - 4 shelves, baskets, bins or any other containers.
- 2 Label them into four categories: Waste Paper, Metals, Plastics, and other recyclables.
- 3 Find a small area in your kitchen or in your living room.
- 4 Set up the shelves, baskets, bins or containers.
- 5 We're all set!
- 6 When these containers are full, simply put the recyclables at the nearest recyclables separation containers.

Tip: To save even more space, you may consider using recycling bags instead and hang them on doorknob.



小小心思，家居廢物源頭分類就是這樣方便

其實家裡常見的垃圾箱已經是家居廢物源頭分類系統的好材料。今天就動手吧！

- 1 準備一個常見的垃圾箱(最好是中型或大型的)、及兩塊硬咭紙。
- 2 用硬咭紙把垃圾箱分隔為四個平均大小的空格。
- 3 在蓋子上寫上回收種類(廢紙類、金屬類、塑膠類、及不可回收物料)。
- 4 我們可以開始廢物源頭分類了！

提示：嘗試佈置這個垃圾箱，能令到它更迎合你家裡的風格！

1



2



3



4



Domestic Waste Separation at Source D.I.Y.

You can modify a common rubbish bin at home for domestic waste separation at source. Try it!

- 1 Prepare a normal rubbish bin with a cover (preferably in medium or large size), and 2 cardboards.
- 2 Partition the rubbish bin into four equally-sized areas by cardboards
- 3 Label the categories (Waste paper, Metals, Plastics, and Non-recyclables) onto the cover of the rubbish bin.
- 4 We're all set for domestic waste separation at source!

Tip: You can also decorate the rubbish bin to make it more stylish.